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Protokół Nr XXXII/22 

z XXXII sesji Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 26 września 2022 r. 

Ad. pkt 1) Otwarcie obrad. 

XXXII Sesja Rady Powiatu w Augustowie VI kadencji rozpoczęła się o godz. 1400 w auli 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie przy Alei Kardynała Wyszyńskiego 3.  

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn otworzył obrady sesji, a następnie przywitał 

wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z podpisaną listą obecności w sesji 

uczestniczy 12 radnych. (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował, że jeżeli radni mają pytania w ramach 

poszczególnych punktów porządku obrad, aby kierowali na piśmie, również w formie 

pisemnej będą udzielane odpowiedzi. 

Przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 1 Statutu Powiatu Augustowskiego obrady Rady są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał również, że zgodnie z § 38 ust. 1 Statutu Powiatu 

Augustowskiego „Głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. W 

przypadku gdy z przyczyn technicznych nie jest to możliwe, przeprowadza się głosowania 

imienne”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w związku z obowiązkiem wynikającym z 

ustawy z dnia 4 kwietnia 2019 r. o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji 

mobilnych podmiotów publicznych, nagranie publikowane z posiedzeń Rady Powiatu będzie 

opatrzone napisami. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił, aby zabierający głos „nie 

wchodzili sobie w słowo”, ponieważ generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób z 

ograniczeniami funkcjonalnymi, oglądającymi takie materiały. 

Ad. pkt 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że proponowany porządek obrad został 

dostarczony wszystkim radnym wraz z materiałami na sesję. (porządek obrad stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wpłynęło pismo od Zarządu Powiatu w 

Augustowie o dokonanie zmiany porządku obrad poprzez wprowadzenie dodatkowego 

punktu jako pkt 7: Podjęcie uchwały w sprawie przekazania zgodnie z właściwością petycji 
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zatytułowanych ,,w sprawie obrony przed wycinką kasztanowców na ulicy Kościelnej w 

Augustowie’’. (wniosek Zarządu stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wprowadzenie dodatkowego punktu 

do porządku obrad XXXII sesji Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 12) 12 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Jarosław Szlaszyński, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław 

Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku 

głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ postanowiła włączyć do porządku obrad XXXII 

sesji nowy punkt. Wobec czego pozostałe punkty odpowiednio zmieniają numerację. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 92/IX/2019 Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Augustowski. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2022 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2022 – 2028.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania zgodnie z właściwością petycji zatytułowanych 

,,w sprawie obrony przed wycinką kasztanowców na ulicy Kościelnej w Augustowie’’. 

8. Przyjęcie protokołu Nr XXXI/22 z dnia 31 sierpnia 2022 r. 

9. Wolne wnioski. 

10. Zakończenie obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego porządku obrad. 

Ad. pkt 3) Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta poinformował, że składając sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu, skupi się na 

sprawach najważniejszych. Sprawozdanie w formie pisemnej w pełnym brzmieniu jest 

dostępne podczas obrad sesji. Treść sprawozdania w całości zostanie umieszczona w 

protokole z sesji Rady Powiatu w Augustowie.  
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Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu w pełnym brzmieniu: 

,,Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu za okres od 31 sierpnia do 

26 września 2022 r. W tym czasie Zarząd Powiatu odbył 2 posiedzenia, na których podjął 17 

uchwał. Pod obrady Wysokiej Rady Zarząd kieruje 3 projekty uchwał. 

Szanowni Państwo, 

W omawianym okresie wpłynęły pisma od Wojewody Podlaskiego dotyczące zadań objętych 

dofinansowaniem w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w 2022 roku oraz zasad ich 

realizacji. 

Przypomnę, że w ramach tego programu realizowane jest zadanie pn. „Rozbudowa odcinka 

drogi powiatowej Nr 1235B Kurianka – Starożyńce – Bartniki – do drogi Nr 1237B”. 

Dokumenty potwierdzające realizację tego zadania zostały wystosowane do Wojewody w 

dniu 20 maja 2022 r.  

Zarząd Powiatu postanowił potwierdzić realizację zadania pn. „Rozbudowa odcinka drogi 

powiatowej Nr 1187B Jabłońskie – Topiłówka – Mazurki”. Ogłoszenie postępowania 

przetargowego na to zadanie planowane jest w pierwszej połowie października br. Zarząd 

postanowił również poinformować, że przedmiotowe zadanie jest jednocześnie częścią 

projektu pn. „Aktywizacja obszaru popegeerowskiego w powiecie augustowskim – dostęp do 

miasta Augustów oraz miejscowości Mazurki, Topiłówka i Jabłońskie”, które uzyskało 

dofinansowanie w ramach trzeciej edycji Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu 

Inwestycji Strategicznych, a którego realizacja została przewidziana na okres krótszy niż 12 

miesięcy od zawarcia umowy z Wykonawcą. Wobec powyższego, Zarząd Powiatu w piśmie 

postanowił zwrócić się z prośbą o zmianę klasyfikacji tego zadania, wcześniej ujętego jako 

„dwuletnie”, na tzw. „zadanie jednoroczne”. 

Ponadto, informuję, że Zarząd Powiatu rozważał możliwość realizacji w tym roku zadania pn. 

„Rozbudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1230B od dr. Nr 1228B Jastrzębna Pierwsza – 

Nowa Kamienna – Stara Kamienna – Dąbrowa Białostocka”, zgłoszonego do tego Programu. 

Biorąc pod uwagę wartość zadania, kwotę dofinansowania oraz wzrost kosztów na rynku, 

Powiat nie będzie w stanie zrealizować tego zadania w bieżącym roku. Mając na względzie te 

argumenty, zadanie zostało zgłoszone do realizacji w roku 2023. 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze stanem realizacji zadania pn. „Przebudowa ulicy powiatowej 

Nr 2540B – Rajgrodzka – Jonkajtysa na odcinku od skrzyżowania z ul. Wojska Polskiego do 

skrzyżowania z ul. Głowackiego”. Wykonawca zwrócił się z wnioskiem o sporządzenie aneksu 

do umowy w przedmiocie terminu zakończenia prac, tj. przesunięcia terminu realizacji na 

dzień 19 grudnia 2022 r. W uzasadnieniu Wykonawca wskazał, że w związku z realizacją 

przedmiotu umowy doszło do opóźnienia, które powstało z przyczyn niezależnych i 

niezawinionych przez Wykonawcę, a wynikało z opóźnienia prac przez PGE. 
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Ponadto, Wykonawca zwrócił się o zwiększenie wysokości wynagrodzenia. Wzrost ten 

wynika z konieczności wykonania prac dodatkowych w postaci budowy nowego kanału 

deszczowego oraz likwidacji linii napowietrznych telekomunikacyjnych na ulicach 

prostopadłych do ul. Rajgrodzkiej. Łączny koszt tych prac wyniesie ok. 224 tys. zł. 

Zarząd Powiatu uznając zasadność wykonania tych prac, zobowiązał Dyrektora PZD do 

przekazania niezbędnych dokumentów, w tym protokołu konieczności, do Skarbnika Powiatu 

celem ich analizy i przygotowania pod obrady Zarządu. 

Wysoka Rado,  

Przypomnę, że na poprzedniej sesji umówiłem się na spotkanie z Radnym Powiatu Michałem 

Kotarskim, zobowiązując się do zreferowania na następnej sesji wyników tego spotkania. 

Spotkanie odbyło się 1 września 2022 r. a tematem były sprawy poruszone przez Radnego 

podczas XXXI Sesji Rady Powiatu w Augustowie w dniu 31 sierpnia 2022 r., tj.: 

1) Reklama umieszczona na moście na rzece Netta w ciągu ulicy Mostowej – przestawione 

zostały informacje w tej sprawie. 

Reklama została umieszczona zgodnie z obowiązującymi przepisami. Powiatowy Zarząd Dróg 

w Augustowie na wniosek firmy Racis Development Sp. z o. o. wydał decyzję zezwalającą na 

zawieszenie banera w pasie drogowym ulicy Mostowej na barierce mostu na okres od 20 

sierpnia do 30 września 2022 r., tj. 42 dni. Opłata za zajęcie pasa drogowego wyniosła 2 

348,85 zł. 

2) Przeprowadzona wycinka drzew podczas inwestycji prowadzonej na ul. Wojska Polskiego. 

Usunięcie drzew na ul. Wojska Polskiego było konieczne, podyktowane wymogami 

realizacyjnymi inwestycji i względami bezpieczeństwa. Dyrektor PZD na spotkaniu 

przedstawił dokumentację fotograficzną pni drzew po ich usunięciu, prezentującą zły stan 

sanitarny wyciętych drzew. 

3) Wycinka kasztanowców na ul. Kościelnej. 

Powtórzone zostały informacje przekazane podczas sesji Rady Powiatu.  

W związku z prezentowaniem przez Radnego Michała Kotarskiego odmiennego stanowiska 

dotyczącego zapisów opracowanych dokumentacji dendrologicznych, zaproponowałem, aby 

Pan Michał Kotarski przedłożył przygotowaną na swoje zlecenie opinię dendrologiczną, 

Zarząd Powiatu zapozna się z jej treścią. 

4) wycinka drzew na ul. Młyńskiej. 

Punkt ten nie wymagał obecności Starosty Augustowskiego. Dyrektor PZD przedstawił 

Radnemu dokumentację dotyczącą przebudowy tej ulicy. 

Szanowni Państwo, 
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Zarząd Powiatu postanowił o zwiększeniu środków finansowych na bieżące utrzymanie dróg 

o kwotę 98 600 zł, z przeznaczeniem na „Bieżący remont kap chodnikowych celem poprawy 

bezpieczeństwa ruchu pieszych strony lewa i prawa mostu na rzece Netta w ciągu ulicy 

Mostowej w Augustowie wraz z zabezpieczeniem i hydroizolacją płyty mostu pod kapami 

chodnikowymi oraz udrożnieniem i naprawą elementów odwodnienia. Mówiłem o 

konieczności wykonania tych prac na sesji czerwcowej Rady Powiatu. 

Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował zaliczenie drogi Walne – Danowskie – przebieg przez 

działkę ewidencyjną nr 236/1 obręb Sarnetki, położnej na terenie Gminy Giby do kategorii 

dróg gminnych Gminy Nowinka. 

Wysoka Rado, 

W okresie sprawozdawczym, Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją Dyrektora Zespołu 

Szkół Technicznych w Augustowie dotyczącą zakończenia remontu dachu nad salą 

gimnastyczną. Całkowity koszt prac wyniósł 42 451,40 zł. 

Zarząd Powiatu postanowił o: 

1) organizacji nauczania indywidualnego: 

 dwóm uczniom w I Liceum Ogólnokształcącym, 

 dwóm uczniom w II Liceum Ogólnokształcącym  

2) udzielenia uczniom stypendiów za wyniki w nauce i wyniki sportowe oraz uczniom szkół 

branżowych kształcących się w zawodach poszukiwanych na rynku pracy. 

3) przyznania nauczycielom nagród Starosty Augustowskiego i ustalenia ich wysokości. 

Zarząd Powiatu zatwierdził zmiany do arkusza organizacji na rok szkolny 2022/2023: 

 Zespołu Szkół Ogólnokształcących, 

 II Liceum Ogólnokształcącego, 

 Augustowskiego Centrum Edukacyjnego, 

 Zespołu Szkół Technicznych im. gen. I. Prądzyńskiego, 

 Zespołu Szkół Specjalnych, 

 Zespołu Placówek Młodzieżowych. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania: 

1) porozumienia z Ministrem Edukacji i Nauki w sprawie przyjęcia do realizacji zadań 

wynikających z Programu  kompleksowego wsparcia dla rodzin ,,Za życiem”. Kwota na 

ten cel na lata 2022 – 2026 wynosi 288 420 zł.  

2) porozumienia z Ministrem Edukacji i Nauki na dofinansowanie wycieczek szkolnych w 

ramach rządowego programu ,,Poznaj Polskę”. Łączny koszt wycieczek wyniesie 75 594 

zł, w tym kwota przyznanej dotacji 44 011 zł i wkład własny 31 583 zł (pochodzący z wpłat 

rodziców). W ramach tej kwoty zostaną zorganizowane trzy wycieczki: 

ZSS – Gdańsk, Gdynia, Malbork, 

II LO – Kraków, Wieliczka, Łagiewniki, 
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ILO – Wieliczka, Kraków, Kazimierz Dolny, Sandomierz. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Przedkładając niniejsze sprawozdanie, bardzo proszę o jego przyjęcie.’’ 

Podczas składania sprawozdania na salę obrad przybył Radny Michał Kotarski. W  obradach 

uczestniczyło 13 radnych.  

 

Ad. pkt 4) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 92/IX/2019 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 

jest Powiat Augustowski. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 92/IX/2019 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym 

jest Powiat Augustowski. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Starosta poinformował, że ustawa z dnia 5 sierpnia 2022 r. o zmianie ustawy - Karta 

Nauczyciela oraz niektórych innych ustaw wprowadziła zmianę polegającą na zastąpieniu 

funkcji ,,opiekuna stażu’’ funkcją „mentora’’. W związku z powyższym należy również 

dostosować zapisy w Regulaminie wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Augustowski, do 

zmian w Karcie Nauczyciela. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wiceprzewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Elżbiecie Puczyłowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 13) 13 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Elżbieta Puczyłowska, Jarosław Szlaszyński, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, 

Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 247/XXXII/2022 

w sprawie zmiany Uchwały Nr 92/IX/2019 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 30 grudnia 

2019 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Augustowski. 
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Ad. pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2022 

rok.  

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2022 r. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Skarbnik Powiatu szczegółowo omówił proponowane zmiany, które przedstawiały się w 

sposób następujący: 

W dziale 020 Leśnictwo rozdział 02001 Gospodarka leśna zmniejsza się plan dochodów i plan 

wydatków o kwotę 2 400 zł z tytułu zmniejszenia dotacji celowej z budżetu Państwa przez 

Wojewodę Podlaskiego decyzją z dnia 13 września 2022 r. 

W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa rozdział 75411 Komendy 

Powiatowe Państwowej Straży Pożarnej: 

1) zwiększa się plan dochodów i plan wydatków o kwotę 76 210 zł z tytułu zwiększenia przez 

Wojewodę Podlaskiego dotacji celowej z budżetu Państwa przeznaczonej na wypłatę 

rekompensat pieniężnych funkcjonariuszom za czas służby przekraczającej normę, 

2) dokonuje się przeniesienia w planie wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej 

kwoty 7 911 zł przeznaczonej na koszty funkcjonowania Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Augustowie. 

W dziale 801 Oświata i wychowanie rozdział 80153 Zapewnienie uczniom prawa do 

bezpłatnego dostępu do podręczników dokonuje się przeniesienia w planie wydatków 

między paragrafami klasyfikacji budżetowej kwoty 140 zł przeznaczonej na wyposażenie 

Zespołu Szkół Specjalnych w Augustowie w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały 

ćwiczeniowe i zmniejsza się dotację na ten cel dla Szkoły Podstawowej Nr 10 Specjalnej w 

Augustowie. 

W dziale 600 Transport i łączność rozdział 60014 Drogi publiczne powiatowe: 

1) zwiększa się plan dochodów o kwotę 400 000 zł z tytułu pomocy finansowej od Gminy 

Płaska (o 200 000 zł) oraz dofinansowania od Nadleśnictwa Płaska (o 200 000 zł) i zwiększa 

się plan wydatków o kwotę 600 000 zł przeznaczonej na rozbudowę odcinka drogi Gruszki – 

Rubcowo – Skieblewo, 

2) zmniejsza się plan dochodów o kwotę 177 474 zł z tytułu dofinansowania z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg i zmniejsza się plan wydatków o kwotę 1 198 zł przeznaczone na 

przebudowę ul. Rajgrodzkiej w Augustowie, 

3) zwiększa się plan dochodów o kwotę 3 371 770 zł dofinansowania z PROW na lata 2014-

2020, dokonuje się przeniesienia w planie dochodów dofinansowania z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg z § 6350 do § 6359 w kwocie 1 500 000 zł, przeniesienia w planie wydatków z 
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§ 6050 do § 6057 i 6059 kwoty 5 497 000 zł przeznaczonej na rozbudowę drogi Kurianka – 

Starożyńce – Bartniki, 

4) zmniejsza się plan dochodów o kwotę 34 000 zł z tytułu dofinansowania z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg i zwiększa się plan wydatków o kwotę 42 000 zł przeznaczoną na 

rozbudowę drogi Jabłońskie – Topiłówka – Mazurki, 

5) zwiększa się plan wydatków o kwotę 2 040 000 zł przeznaczoną na rozbudowę drogi 

Olszanka – stacja kolejowa Szczepki, 

6) zwiększa się plan wydatków o kwotę 200 000 zł przeznaczoną na koszty bieżącego 

utrzymania dróg powiatowych. 

W dziale 750 Administracja publiczna: 

1) rozdział 75020 Starostwa powiatowe dokonuje się przeniesienia między paragrafami 

klasyfikacji budżetowej i z rozdziału 75020 do rozdziału 75095 kwoty 2 000 zł na opłatę 

składek i kosztów postępowania sądowego, 

2) rozdział 75095 Pozostała działalność zwiększa się plan dochodów o kwotę 172 953 zł i 

plan wydatków o kwotę o kwotę 161 953 zł z tytułu dofinansowania z EFRR na realizacją 

projektu ,,Cyfrowy Powiat’’. 

W dziale 758 Różne rozliczenia rozdział 75801 Część oświatowa subwencji ogólnej zwiększa 

się plan dochodów o kwotę 135 111 zł przeznaczoną na zwiększenie wynagrodzenia 

nauczycieli stażystów i kontraktowych w Zespole Szkół Specjalnych w Augustowie w kwocie 5 

252 zł (rozdział 80102), w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Augustowie w kwocie 12 881 

zł (rozdział 80120), w II Liceum Ogólnokształcącym w Augustowie w kwocie 2 715 zł (rozdział 

80120), w Augustowskim Centrum Edukacyjnym w Augustowie w kwocie 5 055 zł (rozdział 

80115), w Zespole Szkół Technicznych w Augustowie w kwocie 3 110 zł (rozdział 80115) i w 

kwocie 99 021 zł (rozdział 80195). 

W dziale 801 Oświata i wychowanie: 

1) zwiększa się plan dochodów o kwotę 20 500 zł z tytułu wynajmu pomieszczeń i sprzedaży 

drewna przez Augustowskie Centrum Edukacyjne w Augustowie i przeznacza się na koszty 

funkcjonowania Centrum (rozdziały 80115, 80117, 80146 i 92695), 

2) dokonuje się przeniesienia między paragrafami klasyfikacji budżetowej w kwocie 14 350 zł 

przeznaczonej na koszty funkcjonowania Zespołu Szkół Technicznych w Augustowie 

(rozdziały 80115 i 80117), 

3) w rozdziale 80120 Licea ogólnokształcące zwiększa się plan dochodów o kwotę 41 824 zł i 

plan wydatków o kwotę 52 280 zł z tytułu otrzymania dotacji celowej z budżetu Państwa 

przeznaczonej na zakup elementów ubioru dla uczniów oddziału przygotowania wojskowego 

w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Augustowie, 
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4) przeniesienia kwoty 84 490 zł z rozdziału 80195 Pozostała działalność przeznaczonej na 

nagrody dyrektora z okazji Dnia Edukacji Narodowej w: 

a) Zespole Szkół Specjalnych w Augustowie kwoty 12 970 zł (rozdział 80102), 

b) Zespole Szkół Ogólnokształcących w Augustowie kwoty 18 660 zł (rozdział 80120), 

c) II Liceum Ogólnokształcącym w Augustowie kwoty 12 340 zł (rozdział 80120), 

d) Augustowskim Centrum Edukacyjnym w Augustowie kwoty 30 080 zł (rozdział 80115), 

e) Zespole Szkół Technicznych w Augustowie kwoty 10 440 zł (rozdział 80115), 

5) zmniejszenia kwoty dotacji dla Szkoły Policealnej Nr 5 dla Dorosłych w Augustowie o 

kwotę 30 000 zł i dla Szkoły Policealnej Farmaceutycznej w Augustowie o kwotę 40 000 zł 

(rozdział 80116), 

6) zwiększenia kwoty dotacji dla VI Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Augustowie 

o kwotę 70 000 zł za uczniów, którzy uzyskali świadectwo dojrzałości (rozdział 80120), 

7) dokonuje się przeniesienia w planie wydatków w rozdziale 80120 Licea ogólnokształcące 

między paragrafami klasyfikacji budżetowej kwoty 7 985 zł przeznaczonej na koszty 

utrzymania Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Augustowie (6 062 zł) i II Liceum 

Ogólnokształcącego w Augustowie (1 923 zł), 

8) dokonuje się przeniesienia w planie wydatków w rozdziale 80152 i 80195 między 

paragrafami klasyfikacji budżetowej kwoty 4 400 zł przeznaczonej na koszty utrzymania 

Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Augustowie. 

W dziale 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej rozdział 85333 Powiatowe 

urzędy pracy dokonuje się przeniesienia w planie wydatków między paragrafami klasyfikacji 

budżetowej kwoty 4 000 zł przeznaczonej na koszty utrzymania Powiatowego Urzędu Pracy 

w Augustowie. 

W dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza: 

1) w rozdziale 85404 Wczesne wspomaganie rozwoju dziecka dokonuje się przeniesienia 

kwoty dotacji 60 151 zł dla Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej AXON w Augustowie w 

związku ze zmianą z dnia 1 września 2022 r. organu prowadzącego Poradnię z Leszka 

Twarowskiego na AXONCEM Sp. z o.o. w Białymstoku, 

2) przeniesienia kwoty 8 230 zł z rozdziału 85495 Pozostała działalność przeznaczonej na 

nagrody dyrektora z okazji Dnia Edukacji Narodowej w: 

a) Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w Augustowie w kwocie 2 750 zł, 

b) Zespole Placówek Młodzieżowych w Augustowie w kwocie 5 480 zł, 

3) w rozdziale 85406 Poradnie psychologiczno-pedagogiczne dokonuje się przeniesienia w 

planie wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej kwoty 7 400 zł przeznaczonej 

na koszty utrzymania Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Augustowie, 
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4) dokonuje się przeniesienia w planie wydatków w rozdziale 85407, 85410 i 85417 między 

paragrafami klasyfikacji budżetowej kwoty 23 020 zł przeznaczonej na koszty utrzymania 

Zespołu Placówek Młodzieżowych w Augustowie. 

W dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego rozdział 92195 Pozostała działalność 

w planie wydatków dokonuje się przeniesienia między paragrafami klasyfikacji budżetowej 

kwoty 2 600 zł i przeniesienia z działu 926 Kultura fizyczna i sport rozdział 92695 Pozostała 

działalność kwoty 600 zł przeznaczonych na organizację uroczystości 95-lecia Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Augustowie. 

W dziale 801 Oświata i wychowanie rozdział 80195 Pozostała działalność: 

1. Zwiększa się plan dochodów i plan wydatków o kwotę 78 014 zł przeznaczoną na realizację 

projektu „Poznaj Polskę” przez: 

1) Zespół Szkół Specjalnych w Augustowie w kwocie 18 014 zł, 

2) Zespół Szkół Ogólnokształcących w Augustowie w kwocie 34 000 zł, 

3) II Liceum Ogólnokształcące w Augustowie w kwocie 26 000 zł. 

2. Zmniejsza się plan dochodów i plan wydatków o kwotę 35 909 zł przeznaczoną na 

realizację projektu ,,Poznaj Polskę’’ przez II Liceum Ogólnokształcące w Augustowie. 

3. Zwiększa się plan dochodów i plan wydatków o kwotę 27 820 zł przeznaczoną na realizację 

projektu „Za życiem” przez: 

a) Poradnię Psychologiczno – Pedagogiczną w Augustowie w kwocie 17 820 zł, 

b) Zespół Placówek Młodzieżowych w Augustowie w kwocie 10 000 zł. 

W wyniku wprowadzonych zmian w planie dochodów i w planie wydatków nastąpiło 

zmniejszenie planowanego deficytu budżetu o kwotę 690 221 zł, tj. do kwoty 17 645 672 zł. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Elżbiecie Puczyłowskiej. 

Radna Elżbieta Puczyłowska zapytała o zmniejszenie wydatków z zakresu wynagrodzeń 

osobowych nauczycieli o kwotę 8 230 zł. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że nie obniżono wynagrodzeń nauczycieli, natomiast 

dokonano przeniesień w szkołach między paragrafami klasyfikacji budżetowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 13) 12 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 
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Jarosław Szlaszyński, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław 

Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) przy braku 

głosów ,,przeciwnych’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Elżbieta Puczyłowska) podjęła uchwałę 

Nr 248/XXXII/2022 w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2022 rok. 

Ad. pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2022 – 2028. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2022 – 2028. (Projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu). 

Skarbnik Powiatu poinformował, że proponowane zmiany dotyczą danych roku 2022 i są to 

zmiany, które Wysoka Rada przyjęła uchwałą zmieniającą budżet, jak również są to zmiany 

dotyczące roku 2023 i związane są z dwoma zadaniami wieloletnimi, o których była mowa tj. 

Program ,,Za życiem'' i ,,Cyfrowy Powiat''. Oprócz tego dopisano dwa zadania do wykazu 

przedsięwzięć oraz zweryfikowano kwoty dotyczące drogi Jabłońskie - Topiłówka - Mazurki. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 13) 12 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław 

Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) przy braku 

głosów ,,przeciwnych’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Elżbieta Puczyłowska) podjęła uchwałę 

Nr 249/XXXII/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2022 – 2028. 

Ad. pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania zgodnie z właściwością petycji 

zatytułowanych ,,w sprawie obrony przed wycinką kasztanowców na ulicy Kościelnej w 

Augustowie’’. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że do Rady Powiatu wpłynęło 46 petycji 

zatytułowanych ,,w sprawie obrony przed wycinką kasztanowców na ulicy Kościelnej w 

Augustowie’’. 

Zgodnie z kompetencjami petycje zostały przekazane do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Komisja na posiedzeniu w dniu 23 września 2022 r. zajęła się złożonymi petycjami. 
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Komisja 4 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących” stwierdziła, że 

rozpatrzenie petycji nie należy do kompetencji Rady Powiatu w Augustowie. Organem 

władnym do podejmowania decyzji o realizacji tej inwestycji, o jej przebiegu i  sposobie 

wykonania jest Zarząd Powiatu w Augustowie, który ponosi również odpowiedzialność za jej 

realizację. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przygotowała projekt uchwały Rady Powiatu w 

Augustowie w sprawie przekazania zgodnie z właściwością petycji zatytułowanych „w 

sprawie obrony przed wycinką kasztanowców na ulicy Kościelnej w Augustowie” wraz z 

uzasadnieniem. 

Kserokopia uchwały z uzasadnieniem oraz opinią Komisji została przekazana Państwu 

Radnym. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Informuję, że Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował projekt uchwały, a właściwość organu 

uprawnionego do rozpatrzenia petycji została ustalona w oparciu o opinię radcy prawnego. 

Przypomnę, że w tym punkcie porządku obrady omawiany jest temat przekazania petycji 

zgodnie z kompetencjami, a nie sprawy merytoryczne dotyczące wycinki drzew. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że nie zgadza się z zaproponowaną uchwałą i uważa, że 

Rada Powiatu posiada kompetencje w tym zakresie. Dodał, że będzie głosował przeciwko 

podjęciu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głos Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta powiedział, że chciałby prosić o zabranie głosu przez Radcę Prawnego Marcina 

Bogdana w celu wyjaśnienia przedłożonej sprawy. 

Radca Prawny Marcin Bogdan powiedział, że w pełnym zakresie sposób postępowania w tej 

sprawie został przekazany w uzasadnieniu do przedłożonego projektu uchwały, który został 

przekazany radnym. Kiedy wpływa jakakolwiek petycja do Rady Powiatu, należy przede 

wszystkim zastanowić się nad tym, czy Rada jest władna dokonać rozstrzygnięcia, którego 

domaga się adresat. W tym przypadku adresat domagał się, aby Rada zatrzymała wycinkę 

kasztanowców i przeprowadziła inaczej tę inwestycję. Radca Prawny stwierdził, że nie Rada 

Powiatu decyduje jako organ uchwałodawczy o tego rodzaju czynnościach. Podkreślił, że 

wielokrotnie w doświadczeniach samorządu wojewodowie, wojewódzkie sądy 

administracyjne zwracają uwagę na rozdział kompetencji organu stanowiącego i organu 

wykonawczego. Przeplatanie się tych kompetencji, wzajemne rozstrzyganie w kwestiach, 

które nie należą do danego organu jest przedmiotem stwierdzeń nieważności, uchyleń tych 

czynności. Radca Prawny jednoznacznie stwierdził, że w tej sprawie, czy petycje takiego 
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rodzaju należy uznać za zasadną, czy też nie, władnym jest rozstrzygnąć organ wykonawczy 

jednostki samorządu terytorialnego czyli Zarząd Powiatu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że wobec tych słów, które padły, to chciałby zapytać, kto 

uchwala budżet : Zarząd Powiatu czy Rada Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w tym punkcie porządku obrad tematem są 

kompetencje w sprawie wycinki kasztanowców na ulicy Kościelnej w Augustowie i budowie 

drogi, a nie kwestie uchwalania budżetu Powiatu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że  podczas dzisiejszego posiedzenia radni otrzymali 

projekt uchwały w sprawie przekazania zgodnie z właściwością petycji zatytułowanych ,,w 

sprawie obrony przed wycinką kasztanowców na ulicy Kościelnej w Augustowie’’, natomiast 

nie mieli możliwości zapoznania się z treściami petycji i nie mieli możliwości rozstrzygnięcia, 

w czyjej kompetencji leżą powyższe działania. Dodał, że jego zdaniem kompetencje w tym 

zakresie posiada Rada Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński powiedział, że Radca Prawny wskazał, jaki jest podział 

kompetencji organy stanowiącego i wykonawczego. Przewodniczący Rady Powiatu wymienił 

liczbę przekazanych petycji i przekazał do rozpatrzenia Zarządowi Powiatu jako organowi 

wykonawczemu. Biorąc pod uwagę pytanie dotyczące uchwalania budżetu Powiatu, to 

należy wziąć pod uwagę fakt, że Rada Powiatu uchwala budżet, wskazuje kierunki działań 

inwestycyjnych, natomiast to już Zarząd Powiatu wraz z jednostkami podległymi 

przygotowuje całość dokumentacji w określonym zakresie. Starosta powiedział, że nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby Radny Michał Kotarski zapoznał się z petycjami. Z petycjami 

zapoznała się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Podjęto decyzję, że petycje zgodnie z 

kompetencjami zostaną przekazane do Zarządu Powiatu, który dokona analizy 

przedłożonych dokumentów i ich rozpatrzenia oraz przedłoży informację z tych prac w 

sprawozdaniu z pracy Zarządu Powiatu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że podczas dzisiejszych obrad radni przegłosowali 

wprowadzenie punktu dotyczącego przedłożonych petycji i dlatego też powinna być 

możliwość zapoznania się z ich treścią. 

Starosta powiedział, że w każdej chwili można ogłosić przerwę w obradach, podczas której 

będzie można zapoznać się z przedłożonymi petycjami. Rada Powiatu może również podjąć 

decyzję, aby realizację tego punktu przełożyć na kolejną sesję Rady. Wprowadzenie projektu 

uchwały na dzisiejszą sesję wynikało przede wszystkim z faktu, aby nie padły zarzuty, że 

zwleka się z podjęciem działań w tym zakresie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Andrzejowi Bukowskiemu. 
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Radny Andrzej Bukowski powiedział, że radni jednogłośnie przegłosowali wniosek o 

wprowadzenie powyższego projektu uchwały do porządku obrad i należy go procedować. 

Podczas dzisiejszych obrad Radca Prawny informował, że Rada Powiatu nie ma kompetencji 

w  tym zakresie. Na bazie informacji, które były przedstawiane, tj. m.in. opinii 

dendrologicznej wynika, że kasztanowce na ulicy Kościelnej są drzewami chorymi i nie ma 

możliwości podjęcia jakichkolwiek działań, które zmienią ten stan. Chore drzewa trzeba 

usunąć i dokonać nasadzeń, które miały miejsce w związku z budową ulic 3 Maja, Wojska 

Polskiego w Augustowie. Pozostawienie starych, chorych drzew będzie zagrażało 

bezpieczeństwu osób poruszających się ulicą lub też parkującym samochodom na tej ulicy. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że projekt uchwały został wprowadzony 

większością głosów i dlatego też należy go procedować. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godz. 14.44 ogłosił przerwę w obradach. 

Po wznowieniu obrad o godz.14.54 na sali obrad było obecnych 13 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta powiedział, że w przerwie obrad Radny Michał Kotarski zapoznał się treścią 

przedłożonych petycji. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 13) 11 

głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, 

Jarosław Szlaszyński, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław Sobolewski, Tadeusz 

Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy 1 głosie ,,przeciwnym’’ (Michał 

Kotarski) i 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Elżbieta Puczyłowska) podjęła uchwałę Nr 

250/XXXII/2022 w sprawie przekazania zgodnie z właściwością petycji zatytułowanych ,,w 

sprawie obrony przed wycinką kasztanowców na ulicy Kościelnej w Augustowie’’. 

Ad. pkt 8) Przyjęcie protokołu Nr XXXI/22 z dnia 31 sierpnia 2022 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował radnych, że w tym punkcie 

mogą wnosić uwagi do protokołu Nr XXXI/22 z dnia 31 sierpnia 2022 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Nr 

XXXI/22 z dnia 31 sierpnia 2022 r. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 13) 12 

głosami „za” (Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, 

Jarosław Szlaszyński, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław 

Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) przy braku 
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głosów ,,przeciwnych’’ i przy 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Andrzej Bukowski) przyjęła protokół 

Nr XXXI/22 z dnia 31 sierpnia 2022 r. 

Ad. pkt 9) Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wpłynęła uchwała Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenie opinii o przedłożonej przez Zarząd Powiatu w 

Augustowie informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 r. Regionalna Izba 

Obrachunkowa pozytywnie opiniuje przedłożoną informację. Uchwała będzie przedstawiona 

podczas omawiania informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 r. na 

posiedzeniach Komisji stałych Rady Powiatu. (kserokopia opinii stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu)  

Radni nie zgłosili pytań i wniosków. 

Ad. pkt 10) Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu podziękował 

Radnym za udział w obradach i o godz. 14.58 zamknął obrady XXXII sesji Rady Powiatu w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu 

w Augustowie 

Andrzej Mursztyn 

Protokołowała: 

Urszula Cudnowska 


